
       

Eesti Jahimeeste Seltsi juhatuse koosolek 

neljapäeval 12. septembril 2024. a.   

Toimumiskoht: Kuristiku 7, Tallinn ja veebis 

 

Osalesid: veebis Mikk Marran, Andres Vainola, Tiit Rammul, Rein Rosenberg, Riho Terras; 

kohal: Margus Puust, Mati Kivistik, Jaanus Põldmaa, Andres Onemar, Jaak Volmer, Marko 

Vinni, Andres Olesk, Kalle Palling, Karel Rüütli, Tarmo Lehis, Ats Nõlvak, Raul Vahter, 

Arvi Luuk, Raivo Aeg, Endrik Raun, Aigar Jürjens, Tiit Tammsaar, Ive Kuningas, Priit 

Vahtramäe, Toomas Kõuhkna. 

 

Koosolekut juhatas: Margus Puust                                           Protokollija: Lea Truska 

 

1. Päevakorra kinnitamine.  

Ühehäälselt kinnitatakse varem saadetud päevakord: 

1. Päevakorra kinnitamine 

2. Kohtumine Politsei- ja piirivalveameti peadirektoriga hr. Egert Belitševiga 
3. Jahindusliku mäluobjekti rajamine Ida- Virumaale. M. Vinni 
4. Ülevaade jahindusnõukogude kokkulepetest. P. Vahtramäe. 

5. Halduslepingu alusel osutatavate teenuste hindade kinnitamine. T. Korts  

6. Juhatuse IT komisjoni koosseisu kinnitamine. 

7. Linnamäe JKMS avalduse läbivaatamine. T. Korts, E. Raun. 

8. Kokkutuleku kokkuvõte. T. Korts.  

9. Muud küsimused. 

  9.1.Info Marko Vinnilt 

  9.2.Info LK seaduse ettepanekutest. T.Korts 

10. Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.   

 

2. Kohtumine Politsei- ja piirivalveameti peadirektori Egert Belitševiga 

Koosoleku juhataja selgitab, et küsimus võeti päevakorda juhatuse liikmetelt saabunud info 

alusel politsei aktiviseerunud tegevuse kohta jahirelvade kontrollimisel jahimeeste kodudes. 

Saabunud info oli vastuoluline ja tekkis vajadust olukorda täpsemalt uurida. Juhatuse liikmed 

on teinud ettepaneku, et koostöös politseiametiga tuleks täpsustada asjakohased relvaseaduse 

nõuded ning ühtlustada tõlgendused. 

Politseiameti peadirektor Egert Belitšev peab õigeks ja vajalikuks ühtset arusaamist politsei ja 

jahirelvaomanike vahel. Ta teeb ettepaneku moodustada töörühm, kelle ülesandeks on 

koostöös koostada nn hea tava mõlemale poolele teadmiseks. 

Külaline selgitab, et järelevalve peab olema, politseil on kavas teostada rohkem ette teatamata 

reide. Samas on politseil idee ja plaan, et minna edasi personaalse järelevalve teed.  

Juhatuse liikmed toovad välja erinevaid probleeme, mis vajaks täpsemat kirjeldust: uute 

relvalubade väljaandmine, relvalubade peatamise alused, vara- ja kodukaitserelvad, relva 

hoidmine ja kandmine nt. reisimisel jpm. 

Egert Belitšev palub jahimeestele edastada info, et Politseiamet  võtab vastu pliimoona. 

Arutatakse käsitletud teemade kommunikatsioon erinevaid võimalusi s.h. ajakirjas Eesti 

Jahimees, EJS tegevjuhtide nõupidamisel. 

Otsus: Moodustada koostöörühm, koostada nn. hea tava, mida huvigruppidele tutvustada. 

 



3. Jahindusliku mäluobjekti rajamine Ida- Virumaale. M. Vinni 

Juhatuse liige Marko Vinni tutvustab mõtet, et Eesti jahimeeste esimese kokkutuleku 

toimumise paigale Toila-Orus (aastal 1968) võiks paigaldada mälestusmärgi. Mõte on leida 

rahastus ning tellida sinna jahimeeste pink. 

Juhatuse liikmed kiitsid mõtte heaks. Tehti ettepanek moodustada töörühm, kes tellib idee-

kavandi ning võtab hinnapakkumise. Lõplikuks otsustamiseks tuuakse see uuesti juhatusse.  

Otsus: Toetada ettepanekut, korraldada idee–konkurss. Moodustati töögrupp eesotsas 

Marko Vinniga ja liikmetega EJS-i poolt Andres Vainola, Andres Olesk, Tiit Rammul ja 

tegevjuht Tõnis Korts. Töögrupp esitab idee-konkursi ettepanekud juhatusele 

kinnitamiseks. 

 

4. Ülevaade jahindusnõukogude kokkulepetest. P. Vahtramäe. 

Juhatuse liige Priit Vahtramäe teeb ülevaate toimunud maakondlikest jahindusnõukogudest, 

kus otsustati enamuste maakondade küttimislimiidid 2024/25 hooajaks. Sõraliste 

küttimismahtude otsuste alused on eelkõige ulukite tekitatud kahjustused. Kahjud on RMKl 

üle Eesti väga väikesed, sama info on erametsade kohta. 

Ettekandja toob arvulised näitajad iga ulukiliigi kohta eraldi. Samuti statistika eelmiste 

perioodide kohta. Ettekandja rõhutab korrektsete loendusandmete olulisust. See on jahimeeste 

kätes. 

Jaanus Põldma teeb ettepaneku, et Jahise jahloale võiks statistika tarvis märkida öösihiku 

kasutamise, et oleks alus analüüsida selle tulemusrikkust ja öösihiku kasutamise pikendamise 

taotlemist.  

Andres Onemar teeb ettepaneku nimetada järgmine aasta: Põdra hoidmise aastaks. 

Otsus: Võtta informatsioon teadmiseks. 

 

5. Halduslepingu alusel osutatavate teenuste hindade kinnitamine. T. Korts  

EJS tegevjuht Tõnis Korts selgitab, et 2023. aasta lõpus kinnitati Riigilõivuseaduse muutmise 

ja sellega seonduvalt teiste seaduste muutmise seadus, milles muudeti ka Jahiseaduse alusel 

tehtavate toimingute riigilõive. Muudatus jõustus 1. juulil 2024.  

EJS keskus teeb juhatusele ettepaneku viia Riigilõivuseadusega vastavusse alates EJS i poolt 

väljastatavate jahidokumentide väljastamise teenuse hinnad  alates 1. oktoobrist 2024. 

vastavalt lisatud materjalile. 

Hääletati: Kõik poolt.  

Otsus: Kinnitada esitatud halduslepingu aluse osutatavate teenuste hinnad alates 1. 

oktoobrist 2024 vastavalt seadusele. 

 

6. Juhatuse IT komisjoni koosseisu kinnitamine. 

EJS tegevjuht selgitab, et EJS-i juhatuse üks töövormidest on küsimuste käsitlemine 

erinevates töökomisjonides. Kuna juhatuse uus koosseis on volikogu poolt kinnitatud, siis 

vaatame üle ka komisjonide koosseisud. Alustame IT komisjonist. Materjalidele on lisatud 

komisjoni eelmise kooseisu alusel tehtud nimekiri. Nimekirjas on ka juhatuse välised 

eksperdid, kellede nõusolek töös osalemiseks on olemas. Juhatuse väliselt on ettepanek 

kinnitada komisjoni liikmeteks Anu Sarapuu, Eero Nõmm, Jaan Villak, Tiit Seer, Klemens 

Kasemaa ja Tõnu Peterson. Kirjas on ka eelmise koosseisu juhatuse liikmed, kes töös 

osalesid.  

Toomas Kõuhkna teeb ettepaneku, et EJS IT komisjonis võiks osaleda ka KeA 

ulukiseireosakonna töötaja. 

Otsus: Kinnitada esitatud IT komisjoni liikmed väljapool EJS-i ja anda info jagamise 

kaudu võimalus igakordseks komisjoni töös osalemiseks kõigile juhatuse liikmetele. 



 

7.  Linnamäe JKMS avalduse läbivaatamine. T .Korts, E. Raun. 

EJS tegevjuht selgitab, et Linnamäe jahi- ja kalameeste selts on esitanud avalduse EJS 

liikmest välja astumiseks. Avaldus on koosoleku materjalidele lisatud. Põhjused on 

finantsilised ja konfliktsituatsioone seltsi esindaja väitel pole. Samuti on täidetud kõik 

kohustused EJS osas ja pretensioone pole. Tegevjuht teeb ettepaneku Linnamäe jahi-ja 

kalameeste seltsi avaldus rahuldada ja EJS liikmeskonnast välja arvata. 

Hääletati: Kõik poolt 

Otsus: Linnamäe JKS avaldus rahuldada ja välja arvata EJS liikmeskonnast. 

 

8.  Kokkutuleku kokkuvõte. T. Korts.  

EJS tegevjuht teeb ülevaate suvel toimunud jahimeeste kokkutulekust. Vahetult sündmuse 

lõppedes tehtud osalejate küsitlus näitas, et suuremas osas jäädi kokkutulekuga rahule. Samuti 

tutvustas tegevjuht tulude-kulude bilanssi, mis sellel aastal on positiivne. 

 

Otsus: Võtta informatsioon teadmiseks. 

 

9. Muud küsimused. 

9.1 Info Marko Vinnilt 

Marko Vinni selgitab suvel toimunud intsidenti Ida-Virumaal toimunud karujahist ning seda 

kajastanud Maalehe ja Põhjaranniku karulugu. Probleem tõstatus Maalehe artikli kajastusega. 

EJS juhatuse liikmed võtsid info teadmiseks.  

 

9.2.Info LK seaduse ettepanekutest. T.Korts Ülevaate saadetud ettepanekutest tegi tegevjuht. 

Kliimaministeeriumi saadetud ettepanekud on saadetud ka juhatuse liikmetele.  

9. Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.   

 

Järgmine juhatuse koosolek toimub erandlikult kolmapäeval 9. oktoobril. 

 

 

Koosoleku juhataja                                                                                              Protokollija 


